
Elf vragen aan tien 
8RHK ambassadeurs
Ruim tweehonderd Achterhoekers 

zijn sinds 2018 verbonden in 

een groot netwerk: Achterhoek 

ambassadeurs. Verbonden met 

elkaar en met heel veel andere 

Achterhoekers uit bedrijfsleven, 

woningcorporaties, onderwijs, 

zorg. Met de zeven gemeenten, 

het waterschap, andere (Duitse) 

regio’s, provincie Gelderland en 

het Rijk. 

Samen bepalen zij de koers en 

bouwen zij aan de Achterhoek: de 

mooie, innovatieve regio in Oost 

Nederland waar we van aanpakken 

weten en samen oplossingen 

vinden.

Wie zijn zij, waar staan zij voor, 

hoe kijken zij aan tegen de 

samenwerking die nu vijf jaar 

draait? 

Waar worden ze blij van (of juist 

niet), wat zijn hun ambities en 

wie geven zij een pluim? In deze 

krant zoomen we in op tien 

ambassadeurs, sommigen van 

het eerste uur, anderen pas net 

gestart.

8RHK ambassadeurs
2018-2023 



Mirjam Koster- 
Wentink

8RHK ambassadeur sinds 

november 2018, als lid van de 

8RHK Board 

Mirjam (48) is voorzitter van 

het college van bestuur van het 

Graafschap College. Dat is het 

regionaal opleidingscentrum 

(roc) voor beroepsonderwijs en 

educatie in de Achterhoek en 

de Liemers, met bijna 10.000 

studenten en meer dan 900 

medewerkers. De resultaten 

zijn al jaren op rij bovengemid-

deld. Mirjam woont in Arnhem 

en is geboren en getogen in de 

Achterhoek.  

“We staan er en we doen 

ertoe. En dat bereiken we 

samen met ruim twee-

honderd ambassadeurs 

die dit allemaal naast hun 

‘normale’ werk doen.”

Anne Groot Zevert
 

8RHK ambassadeur 

sinds 2022, als lid van de 

Achterhoek Raad voor 

Berkelland (CDA) en van de 

agendacommissie Achterhoek 

Raad

Anne (37) is sinds 2015 onder-

nemer/ productontwikkelaar 

op het gebied van geurvrij 

textiel en daarnaast coördi-

nator van het leerprogramma 

van Vruchtbare Kringloop 

Achterhoek en Liemers. Ze is 

sinds 2022 gemeenteraadslid 

voor Berkelland (CDA) en lid 

van de Achterhoek Raad. Anne 

woont in Beltrum.

“Ik houd van een mooi 

debat, dat respectvol en 

met humor wordt gevoerd. 

Je bent allemaal mens en 

je doet dit werk voor je 

medemensen: de inwoners 

van de Achterhoek.”

Els Birkenhäger

8RHK ambassadeur 

sinds 2019, als lid van de 

Achterhoek Board en lid 

van de thematafel Wonen & 

Vastgoed

Els (47) is directeur-bestuurder 

van Sité Woondiensten (SWD), 

een grote woningcorporatie 

met woningen in Doetinchem 

en Bronckhorst. Al ruim 

honderd jaar verhuurt SWD 

woningen, garages en bedrijfs-

ruimten tegen een betaalbare 

prijs. Onderhoud en zeker ook 

verduurzaming hebben daarbij 

continu de aandacht. 

“Het ‘waartoe ben ik 

op aarde’ van de ander 

begrijpen, is mooi en 

belangrijk. Pas dan kun je 

duurzaam samenwerken.”

Carolien Nijhuis
 

8RHK ambassadeur sinds 

november 2022, als voorzitter 

van SmartHub Young Talent  

Carolien (46) is Managing 

Owner van de Nijhuis Group 

in Winterswijk. Het bedrijf 

is gespecialiseerd in maat-

werkconstructies van metaal. 

Daarnaast zijn klantspecifieke 

machinebouw en -onderdelen 

voor de voedingsmiddelenin-

dustrie, bouw en waterzuive-

ring dagelijkse kost. Carolien 

woont in Winterswijk. 

“Ik denk dat de buiten-

wereld nauwelijks beseft 

hoeveel inspanning het 

kost om zover te komen als 

de Achterhoek nu is”

Alexander van der 
Graaff

8RHK ambassadeur 

sinds 2018, als lid van de 

Achterhoek Raad voor Aalten 

(D66) en lid van de agenda-

commissie van de Achterhoek 

Raad

Alexander (43) is project-

manager bij het Grensland 

College: een samenwerking 

van het Graafschap College, 

HAN University of Applied 

Sciences, Hogeschool Saxion 

en Iselinge Hogeschool. Deze 

samenwerking maakt het 

mogelijk om in de grensregio 

Achterhoek/Kreis Borken naast 

je werk tweejarige, praktijkge-

richte hbo-deeltijdopleidingen 

te volgen (Associate degree).  

Alexander woont in Aalten.

“Ik zie onze samenwerking 

als een vriendschappe-

lijke voetbalwedstrijd 

op het grote veld van de 

Achterhoek, waarbij we 

allemaal hetzelfde shirt 

dragen, maar verschillende 

petjes op hebben.”

 

Marianne Besselink

8RHK ambassadeur sinds 

2018, als lid van het 

algemeen bestuur van Regio 

Achterhoek

Marianne (51) is sinds 2015 

burgemeester van Bronckhorst 

en lid algemeen bestuur Regio 

Achterhoek, bestaande uit de 

zeven Achterhoekse burge-

meesters. Regio Achterhoek 

is het bestuursorgaan dat als 

enige formele besluiten kan 

nemen over de Achterhoek 

als publiekrechtelijke samen-

werking. De zeven gemeenten 

zijn hierin sinds 1975 verenigd 

volgens de Wet gemeenschap-

pelijke regelingen. Marianne 

woont in Vorden.

“Alle mooie bedrijven, 

organisaties en culturele 

instellingen - in welke 

Achterhoekse gemeente 

dan ook – zie ik als feestjes 

voor de héle regio.”

Arthur Jansen
 

8RHK ambassadeur 

sinds 2018 als lid van de 

Achterhoek Board en ‘linking 

pin’ voor thematafels 

Mobiliteit & Bereikbaarheid 

en De Gezondste Regio

Arthur (47) is directeur/eige-

naar van AWEJA Railsystemen 

BV en ZEUS Magazijninrichting 

BV in Ulft. Hij is geboren en 

getogen Achterhoeker en 

woont, na een lange periode 

in Deventer, sinds vier jaar 

in Eefde – ‘de toeristische 

Achterhoek’.

“Het werk voor 8RHK 

ambassadeurs kost een 

bak met tijd; er komt veel 

meer bij kijken dan ik eerst 

dacht. Tegelijkertijd leer 

ik bestuurlijk enorm veel 

en ben ik dankbaar dat ik 

dit voor de Achterhoek kan 

doen.”

Karin Klein Lebbink
 

8RHK ambassadeur sinds 

maart 2022, als lid van 

de Achterhoek Raad 

voor Gemeentebelangen 

Bronckhorst

Karin (58) is gemeenteraadslid 

en woont in Wichmond.

“Dat we nu raadsbreed 

een krachtig signaal naar 

Den Haag kunnen afgeven, 

unaniem; dat is een grote 

stap vooruit.”

Saar Veneman
 

8RHK ambassadeur sinds 

2018, als secretaris-directeur 

van Achterhoek ambassa-

deurs

Saar (46) biedt ondersteu-

ning aan Board en algemeen 

bestuur van Regio Achterhoek 

en daarnaast leidt ze sinds 

2016 een kleine en gedreven 

organisatie: het bureau van 

Achterhoek ambassadeurs. De 

medewerkers daarvan zijn in 

dienst van Regio Achterhoek. 

Saar woont in Vorden.

“Mijn droom is dat we 

de principes van de 

Achterhoekse samenwer-

king transponeren naar 

de totale overheid. Omdat 

ze heel goed blijken te 

werken.”

Mark Boumans
 

8RHK ambassadeur sinds 

2018, als voorzitter van 

de Achterhoek Board, de 

Achterhoek Raad en Regio 

Achterhoek 

Mark (48) is sinds 2017 burge-

meester van Doetinchem. In 

die functie is hij voorzitter 

van het algemeen bestuur van 

Regio Achterhoek, bestaande 

uit de zeven Achterhoekse 

burgemeesters. Regio 

Achterhoek is het bestuurs-

orgaan dat als enige formele 

besluiten kan nemen over de 

Achterhoek als publiekrech-

telijke samenwerking. Mark 

woont in Doetinchem.

“Het is bijzonder om te 

merken hoe goed wij zijn 

geworden in het delen 

van macht, invloed en 

gezag. Veel regio’s willen 

het of proberen het, de 

Achterhoek doet het.”

Tien 8RHK  ambassadeurs
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Dit doe ik het liefst in 
mijn vrije tijd

Trombone spelen, onder 

andere in een harmonie 

en een dweilorkest. En 

soms val ik in bij collega-mu-

ziekverenigingen; bij elkaar 

heel wat optredens. Verder 

heb ik een motorrijbewijs en 

houd ik van rijden in clubver-

band. Samen met familie en 

vrienden het leven vieren doe 

ik ook heel graag.

Karin Klein Lebbink

Zeilen! Dat is én midden 

in de natuur zijn én 

genieten van het spel 

met de elementen. Ik heb 

vroeger fanatiek gevolleybald, 

was daarna lang hockeykeeper, 

maar tijdens de Coronacrisis 

ben ik met tennis begonnen. 

Door intensief te sporten, 

maak ik mijn hoofd leeg en 

verschijn ik weer fit op mijn 

werk.

Mirjam Koster

Ik speel badminton bij BBS: 

Bronckhorst Badmintont 

Samen. Verenigingen uit vier 

dorpen in Bronckhorst hebben 

zich hierbij aangesloten om 

samen aan de competitie te 

kunnen deelnemen. Typisch 

zo’n leuke, echt Achterhoekse 

samenwerking die is ontstaan 

na goede ervaringen met het 

gezamenlijk organiseren van de 

specialympics.

Marianne Besselink

Hardlopen en wandelen 

in het gebied van 

Natuurmonumenten 

dat grenst aan onze woonwijk. 

Ik houd van vogels. Deze dagen 

kijk ik of de jonge spechten al 

zijn uitgevlogen.

Els Birkenhäger

Samenzijn met mijn gezin, 

familie en vrienden. Wat 

we dan doen, maakt mij 

niet zoveel uit. Als het in de 

basis maar gaat over lekker 

eten en drinken! Verder zet ik 

mij graag in voor verschillende 

verenigingen en sociale doelen. 

Sinds kort zit ik op CrossFit en 

dat blijk ik nog leuk te vinden 

ook.

Carolien Nijhuis

Ik houd van muziek, gezel-

ligheid en lekker eten. 

Samen naar concerten, 

films, restaurants, de kroeg 

of een terrasje. Verder tennis 

ik regelmatig, wandel ik door 

onze mooie regio of pak ik mijn 

mountainbike of racefiets, die 

allebei zijn voorzien van een 

sticker met de Achterhoekvlag. 

Heerlijk om daarmee tochten 

te maken, bijvoorbeeld rondom 

Aalten en Winterswijk en 

natuurlijk ook over de grens. Ik 

ben ook graag DJ op feesten 

en partijen, samen met mijn 

buurman. Omdat ik zo weinig 

vrije tijd hebt, komt dat er 

nauwelijks meer van. Jammer!

Alexander van der Graaff

Als family man vind ik 

het heerlijk om thuis 

te zijn met ons gezin. 

Lekker bezig in en om het 

huis met klussen en spelen en 

sporten met mijn kinderen; ik 

ben leider van het voetbalteam 

van m’n zoon, mijn dochter 

rijdt paard en zwemt graag. 

Met wat vrienden heb ik een 

hardloop- en fietsgroepje en 

met anderen ga ik weer skiën. 

Gezellig samenzijn met familie 

en vrienden en dan lekker eten 

koken met een goed glas wijn 

erbij is voor mij het toppunt 

van ontspanning.

Arthur Jansen

Muziek maken: ik 

speel trompet in een 

harmonieorkest en 

een gezellig Egerländer orkest. 

Een fijne uitlaatklep voor het 

vele ‘hoofdwerk’ dat ik doe. 

Ook ben ik graag buiten met 

mijn partner en mijn twee 

dochters van dertien.

Anne Groot Zevert

Ik ben de gelukkige eige-

naar van vijftien bijzondere 

paarden: IJslanders. Het 

verzorgen, trainen en fokken 

neemt al mijn vrije tijd in 

beslag. Zowel vroeg in de 

ochtend als ’s avonds ben ik 

buiten fysiek bezig en dat is 

heerlijk. Een fijne compensatie 

voor al het denk- en praatwerk 

dat ik overdag doe.

Saar Veneman

Lezen! Vooral spionager-

omans en detectives van 

Scandinavische schrijvers. 

Heel goed voor de broodno-

dige ontspanning. Ik lees alleen 

als ik echt de tijd ervoor heb. 

In de vakantie gaan er dan ook 

tien ‘frisse’, nieuwe boeken 

mee, die ik daarna weer door-

geef. Verder bezoek ik graag 

concerten van Phion en een 

paar keer per jaar ga ik op 

pad met een vriendenclub die 

elkaar nog kent van de middel-

bare school.

Mark Boumans

 
Persoonlijke 
waarden

Transparantie, eerlijkheid 

en authenticiteit. Ik heb 

met mezelf de ‘harde’ 

afspraak dat ik altijd mezelf 

moet kunnen blijven. En ik 

vind het belangrijk om mijn 

gevoel een plaats te geven in 

mijn werk. Het is niet erg om 

als politicus te zeggen wat 

iets met je doet. Of om toe te 

geven dat je iets niet weet. We 

zijn allemaal mensen toch?

Anne Groot Zevert

Samen - Leren – Delen, 

ook de drie kernwaarden 

en ‘werkwoorden’ van 

het Graafschap College. Deze 

waarden zijn mij automatisch 

eigen geworden tijdens mijn 

jeugd op een kleine school 

met één juf en één meester, 

midden in de bossen in 

Wolfersveen. We moesten het 

daar samen zien te rooien – en 

dat deden we dan ook.

Mirjam Koster-Wentink

Gelijkwaardigheid, 

respect voor de ander 

en rechtvaardigheid. 

Vooral die gelijkwaardigheid is 

een hoofdingrediënt van ons 

samenwerkingsmodel.

Saar Veneman

Eerlijkheid, oprechtheid 

en rechtvaardigheid. Die 

hebben voor mij altijd 

prioriteit.

Marianne Besselink

Openheid, respectvol 

zijn en vertrouwen 

in de ander. Dat zijn 

ook de kernwaarden van ons 

bedrijf die maken dat mensen 

hier kunnen groeien en pres-

teren. En vooral dat ze prettig 

en veilig kunnen samenwerken. 

Wij vangen elkaar op als we 

vallen – dat is wat mij betreft 

de norm.

Carolien Nijhuis

De menselijke maat staat 

bij mij altijd voorop: 

eerst de mens, dan de 

regels. Ook het feministisch 

gedachtegoed is voor mij 

belangrijk. Met mijn drie zoons 

heb ik daarover leuke discus-

sies.

Karin Klein Lebbink

Mijn woord houden, 

doen wat ik beloof. 

Zuiver en eerlijk 

handelen. Daarnaast: buiten 

mijn eigen kaders stappen, 

de wereld ook bekijken door 

de ogen van een ander. Ik zou 

willen dat onze jeugd vooral 

dat laatste leert op school. Nu 

leven ze van toets naar toets 

en dat begint al op de kleuter-

school. Terwijl creativiteit in 

denken & doen van even grote 

waarde is als theoretische 

kennis.

Arthur Jansen

Voorleven van je idealen 

en daarmee zichtbaar 

maken waar je voor 

staat. Zo vindt Sité persoonlijk 

contact met haar huurders 

belangrijk en daarom bel ik 

soms ook zelf met huurders. 

Ten tweede: regionaal partner-

schap zoals wij dat nu kennen, 

vind ik een must. Ten derde: 

denken & doen. Die zijn allebei 

even belangrijk.

Els Birkenhäger

Eerlijkheid en oprecht-

heid. En opkomen voor 

mensen die zwakker 

staan of het moeilijk hebben, 

zoals mantelzorgers. Uit eigen 

ervaring weet ik hoe zwaar 

het is om langdurig voor 

een naaste te zorgen. Ook 

de mentale gezondheid van 

jongeren gaat mij aan het hart. 

Daarvoor moet echt meer 

aandacht komen, juist ook in 

de Achterhoek. Uit onderzoek 

blijkt dat ruim de helft van de 

jongvolwassenen van 16 tot en 

met 25 jaar in de Achterhoek 

psychische klachten heeft, 

waarbij eenzaamheid vooral 

opvalt. 

Alexander van der Graaff 

Verantwoordelijkheid 

nemen, eigen regie 

pakken. Iedereen heeft 

een of meerdere talenten en 

kan daarmee iets betekenen. 

Fouten maken mag, dat doe ik 

ook. Maar ik houd niet van half 

werk – afspraken kom ik na en 

fouten zet ik recht.

Mark Boumans



43 Hier word 
ik blij van

Van de energie die is 

losgekomen om met 

Achterhoek ambassa-

deurs voor de inhoud te gaan, 

waarbij iedereen zijn rol pakt. 

Geweldig als bijvoorbeeld 

een ondernemer uit de Board 

een toelichting geeft over 

een typisch overheidsthema 

als wonen of vervoer in de 

Achterhoek Raad. Dat is echt 

hoe de drie-O samenwerking is 

bedoeld. En sterk hoe die Raad 

al bij de tweede vergadering 

haar rol pakte. Ik word ook blij 

en trots van onze mooie orga-

nisatie met ruim 25 kundige en 

betrokken medewerkers. Wij 

hebben als organisatie meer 

krediet gekregen de afgelopen 

jaren.

Saar Veneman

Als ik mooie projecten 

zie draaien die zonder 

de samenwerking 

binnen 8RHK ambassadeurs 

nooit van de grond waren 

gekomen.

Mirjam Koster Wentink

Me inzetten voor het 

grotere geheel en 

dat niet alleen door 

te praten, maar ook door te 

doen: ik laat graag mijn handjes 

wapperen. Als raadslid maar 

ook in diverse verenigingen.

Karin Klein Lebbink

Ik ben snel blij! In ieder 

geval word ik ook heel blij 

van het raadswerk, ik kijk 

uit naar onze vergaderingen. 

Ik houd van een mooi debat, 

dat respectvol en met humor 

wordt gevoerd. Je bent alle-

maal mens en je doet dit werk 

voor je medemensen: de 

inwoners van Berkelland en de 

Achterhoek. Je stelt je dienst-

baar op en probeert samen 

goede besluiten te nemen.

Anne Groot Zevert

Ik ben blij met de mooie 

resultaten die wij in de 

Achterhoek boeken door 

samen te werken in zo’n breed 

verband. We vinden elkaar 

hier heel gemakkelijk, want 

we voelen ons verbonden, 

als onderdeel van een groter 

geheel. Daar zetten we ons 

voor in – en dat is echt de 

kracht van de Achterhoek. Op 

veel onderwerpen lukt dit, al 

zijn er altijd verbeterpunten. 

Ik ben ook trots op de unieke 

structuur waarin we onze 

samenwerking hebben 

gegoten. Het algemeen 

bestuur is volgend aan de 

Board. Het primaat ligt niet 

meer bij de overheid, maar 

wordt gedeeld met onder-

nemers en maatschappelijke 

organisaties.

Marianne Besselink

Ik ben een optimist en snel 

blij, ook met kleine dingen. 

Vooral samen lachen vind ik 

belangrijk.

Els Birkenhäger

Als ik chemie en 

progressie zie ontstaan 

in een team. Dit 

gebeurt bijna automatisch als 

mensen elkaar vertrouwen, er 

duidelijke doelen zijn en ieder 

zich gehoord en gezien voelt. 

Gevolg is dat de teamleden 

elkaar ‘optillen’ en samen méér 

worden. Zo’n team neemt 

verantwoordelijkheid, pres-

teert beter én ervaart meer 

voldoening.

Carolien Nijhuis 

Van lekker eten, mensen 

die goed kunnen 

koken! En van allerlei 

kleine dingen, want ik ben 

een optimist en word snel 

ergens blij van. Ik geniet ook 

van het teamwork in de regio, 

samen een bestuurlijke puzzel 

oplossen – dat geeft een goed 

gevoel.

Mark Boumans 

De ‘new governance’ 

zoals wij die nu kennen 

in de Achterhoek: 

daar smul ik van. Onderwijs, 

bedrijfsleven, overheid: drie 

totaal verschillende werelden 

die samenkomen. Het 

Grensland College is een expo-

nent van die samenwerking. 

Zo geven Joris Bengevoord 

en Otwin van Dijk gastlessen 

over diversiteit en inclusiviteit 

bij onze Ad-opleiding manage-

ment. We brengen de over-

heid en ook het bedrijfsleven 

in het klaslokaal. Dat is toch 

geweldig?

Alexander van der Graaff

De samenwerking binnen 

8RHK ambassadeurs, 

daar word ik heel blij 

van. Samen de schouders 

eronder zetten, korte lijnen 

met elkaar, de vruchten 

plukken van je werk en samen 

genieten van de resultaten 

– dat geeft energie. Het kost 

een bak met tijd want er komt 

veel meer bij kijken dan ik 

eerst dacht. Tegelijkertijd leer 

ik enorm veel: hoe het open-

baar bestuur functioneert, het 

onderwijs, de zorg, de inrich-

ting van processen rondom 

woningbouw en infrastructuur 

… het is heel verrijkend. En 

het geeft invulling aan mijn 

behoefte om maatschappelijk 

betrokken te zijn, mij pro deo 

in te zetten voor onze regio. En 

er daarmee aan bij te dragen 

dat de mooie balans tussen 

wonen, werken en samenleven 

die je hier vindt, blijft zoals die 

is.

Arthur Jansen

 
Hierbij knars ik met 
mijn tanden

Ik voel heel duidelijk hoe 

sterk en positief de ‘interne’ 

energie van onze samenwer-

king is. Dat voelen we allemaal, 

zeker in de Board, al is er soms 

verschil in tempo en inzicht. 

Toch komen we daar altijd uit. 

Soms vind ik het jammer dat 

we die energie niet bij iedereen 

over de bühne kunnen krijgen 

– bijvoorbeeld de gemeen-

teraadsleden die niet in de 

Achterhoek Raad zitten, staan 

meer op afstand. Er draaien 89 

prachtige projecten en dat was 

zonder deze samenwerking 

niet van de grond gekomen - 

maar dat getal drukt niet de 

enorme bevlogenheid uit die 

hiermee gepaard gaat.

Saar Veneman

Operationeel leiding-

geven vind ik een 

energieslurper. Ik ben 

te ongeduldig om mensen bij 

de hand te nemen en op een 

tactische manier aanwijzingen 

te geven. Net als de dagelijkse 

spelregels handhaven. Ik doe 

liever andere dingen, zoals het 

coachen van de kartrekkers en 

het bedenken en bewaken van 

de grote lijnen.

Carolien Nijhuis

Als ik zie hoe bij diverse 

ministeries de werke-

lijkheid in stukjes 

wordt gehakt met voorbijgaan 

aan de grotere context. Van 

veelomvattende vraagstukken 

pakt men een onderdeel aan 

met een “quick fix, bijvoor-

beeld een incidentele subsidie. 

Daarbij gaat dan gigantisch 

veel tijd zitten in aanvragen 

doen, formulieren invullen, 

verantwoording afleggen … 

ik mis doordachte interventies 

voor de langere termijn die de 

samenhang van vraagstukken 

rechtdoen.

Mirjam Koster

Als ik zie dat er mooie 

kansen op een resul-

taat zijn, maar tóch het 

grotere belang door eigenbe-

lang overstemd wordt. Als dat 

gebeurt, is het belangrijk om 

de vraag te stellen: wat maakt 

dat het niet lukt? Hoe kunnen 

we de volgende keer wél zo ver 

komen?

Marianne Besselink

Ik kan er niet goed tegen 

als mensen alleen vanuit 

eigenbelang handelen en 

geen rekening houden met het 

grotere geheel. Of als raads-

leden in de Achterhoek Raad 

steeds weer de stokpaardjes 

van hun eigen gemeente 

berijden; niet doen! Luister 

naar de ander, kom tot dialoog. 

En laat de hardste schreeuwer 

niet winnen.

Alexander van der Graaff 

Spreken in het openbaar 

tijdens een raadsver-

gadering is soms een 

uitdaging voor mij. Je weet 

dat iedereen kijkt en het wordt 

ook opgenomen. Maar ik wil 

het niet uit de weg gaan en 

het wordt nu langzamerhand 

steeds een stukje vanzelf-

sprekender om het woord te 

nemen en mijn zegje te doen. 

In ieder geval bereid ik me heel 

goed voor.

Anne Groot Zevert

Dat we als samenleving 

dingen uit de hand 

laten lopen doordat 

we geen actie ondernemen als 

dat nodig is. Kijk naar het poli-

tieke klimaat dat zo onveilig is 

geworden dat een capabele 

vrouw als Sigrid Kaag de poli-

tiek verlaat. We hebben als 

samenleving blijkbaar geac-

cepteerd dat dit gebeurt. Het 

baart mij heel veel zorgen. ‘Je 

moet maar een olifantshuid 

kweken’. Nee! Degenen die 

bedreigingen uiten, met hén is 

iets aan de hand, zacht gezegd. 

We mogen dit niet normaal 

gaan vinden.

Karin Klein Lebbink

Ik houd niet van politieke 

spelletjes en dubbele agen-

da’s – daar moet je bij mij 

niet mee aankomen.

Arthur Jansen

De toenemende onver-

draagzaamheid en 

intolerantie. Mensen 

die menen allerlei rechten 

te hebben, zonder daar 

plichten tegenover te zetten. 

‘Als het maar goed is voor 

mij’ - anderen mogen het zelf 

uitzoeken. Ik heb het idee dat 

die tendens in de twintig jaar 

dat ik nu bestuurder ben, flink 

is toegenomen en dat baart 

me zorgen. Ik mis de gemeen-

schapszin van vroeger. Zo kun 

je tegenwoordig bij sommige 

sportverenigingen je bardienst 

afkopen – dat vind ik geen 

goede ontwikkeling.

Mark Boumans

Mensen zonder humor 

of zelfreflectie, die 

zichzelf en hun status 

te serieus nemen. En mensen 

die vooral beren op de weg 

zien.

Els Birkenhäger



5Grootste succes 

Dat de kracht van de 

Achterhoek door deze 

vorm van samenwerken 

nu veel duidelijker uit de verf 

komt. Hierdoor boeken we 

geweldige resultaten. 

Anne Groot Zevert

Het mooie van 8RHK 

ambassadeurs is dat 

ondernemers, orga-

nisaties en overheid een 

gelijkwaardige stem hebben. 

In de Board beslissen we echt 

samen – door steeds te zoeken 

naar consensus. Er is veel meer 

begrip ontstaan tussen drie 

werelden. We zijn naar elkaar 

toegegroeid en delen onze 

invloed; alle onderwerpen zijn 

van de hele Board en iedereen 

voelt dat zo. Dat gevoel is niet 

uit te leggen, dat is er gewoon. 

De gemeenten hebben invloed 

ingeleverd en de Achterhoek 

is ook nog eens gezegend 

met sociale ondernemers die 

niet per se voor winstmaxi-

malisatie gaan maar ook om 

zich heen kijken en iets voor 

de regio willen doen. En deze 

sterke betrokkenheid bij de 

Achterhoek en haar inwoners 

geldt evenzeer voor de maat-

schappelijke organisaties. 

Samen voelen we ons eigenaar 

van de samenwerking – de 

naam ‘ambassadeurs’ dekt de 

lading dan ook goed.

 Saar Veneman

Dat we nu raadsbreed 

een krachtig signaal 

naar Den Haag kunnen 

afgeven, unaniem; dat is een 

grote stap vooruit. Als regio, 

als Achterhoekse politiek met 

zo’n dertig partijen, laten we 

met één stem van ons horen. 

Het is inmiddels noodzaak dat 

we hard aan de deur rammelen 

om onze regionale belangen 

kenbaar te maken.

Karin Klein Lebbink

Inhoudelijk natuurlijk mooie 

resultaten als de Regio 

Deal en de Regio Expres, 

te danken aan onze lobby. 

Maar zeker ook procesmatig: 

we hebben twee jaar gedis-

cussieerd om tot dit model te 

komen – de gemeenteraden 

hebben na die twee jaar 

unaniem ‘ ja’ gezegd en nu 

vinden we het allemaal vanzelf-

sprekend. De Achterhoek 

Board en de Achterhoek Raad 

maken de principiële keuzes 

over de koers. Het samenwer-

kingsmodel functioneert goed 

en de houding ‘kieken wat het 

wordt’ is allang verleden tijd. 

Dat zijn toch enorme stappen? 

Ik ben daar erg trots op.

Marianne Besselink

Dat de drie O’s elkaar 

vinden, versterken 

en tips geven vind ik 

geweldig. In de Achterhoek zijn 

we aan het ‘ontzuilen’ geslagen 

en daar vaart iedereen wel 

bij. Het lijkt me goed om dat 

steeds verder door te zetten. 

Ik zie het als een vriendschap-

pelijke voetbalwedstrijd op het 

grote veld van de Achterhoek, 

waarbij we allemaal hetzelfde 

shirt dragen, maar verschil-

lende petjes op hebben. En ja, 

er is natuurlijk tempoverschil, 

maar de bereidwilligheid om 

samen te werken is zó groot; 

die wint het steeds weer. 

Onze verschillen met liefde 

omarmen, dat vind ik het 

hoogste en beste wat je kunt 

doen.

Alexander van der Graaff

De governance zoals wij 

die hebben neergezet, 

dat is echt uniek en 

mede tot stand gekomen door 

het lef van de gemeenteraden 

om een stukje mandaat in te 

leveren. In het begin was het 

een zoektocht; wat willen 

we bereiken? Eerst hebben 

we onszelf overtuigd van de 

werking van dit model, vervol-

gens de Achterhoek Raad 

en de buitenwereld, toen de 

provincie en nu ziet ook het 

Rijk de grote meerwaarde 

van onze manier van samen-

werken. Ik vind dat we echt op 

de goede weg zijn, wat niet 

wegneemt dat we scherp en 

alert moeten blijven.

Arthur Jansen

We staan als 

Achterhoek een 

stuk steviger in onze 

schoenen dan een paar jaar 

geleden. Ik merk dat bijvoor-

beeld aan de vele reacties 

op social media over onze 

successen. We staan er en we 

doen ertoe. En dat bereiken we 

samen met zo’n tweehonderd 

ambassadeurs die dit allemaal 

naast hun ‘normale’ werk 

doen, zonder ervoor betaald 

te worden. Omdat zij het 

belangrijk vinden zich voor de 

Achterhoek in te zetten.

Mirjam Koster 

Vraag ondernemers, 

organisaties en over-

heid ‘waartoe ben je op 

aarde’, en je krijgt drie totaal 

verschillende antwoorden. 

Door 8RHK ambassadeurs 

hebben deze groepen - met elk 

hun eigen perspectief, doelen 

en werkwijze - elkaar écht leren 

kennen. Alleen zo kan samen-

werking vruchtbaar zijn. Ook 

voor mij, als vertegenwoor-

diger van de maatschappelijke 

organisaties, is dit samen-

komen van culturen nog steeds 

verrijkend. Zo ben ik onderne-

mers meer gaan waarderen; 

zij zien kansen, nemen risico’s, 

spreken zich duidelijk uit. Met 

als leidraad: wat levert iets op? 

Wat de overheid op haar beurt 

heel goed doet, is het orga-

niseren van een positief-kriti-

sche blik op onszelf door het 

invliegen van expertise, zoals 

gebeurt bij de Achterhoek 

Monitor. Ook de Achterhoek 

Raad is steeds beter in haar rol 

gekomen, waardoor we nu als 

Board echte debatten zien en 

daaraan kunnen bijdragen, in 

plaats van het pingpongen met 

meningen.

Els Birkenhäger

Het is prachtig en uniek 

dat de Achterhoek 

als één ecosysteem 

opereert richting provincie 

en Den Haag. En onderling 

vormen we als 8RHK ambas-

sadeurs een stimulerend 

en helpend netwerk. Ik zie 

vertrouwen, bereidheid en 

trots bij de leden van het 

samenwerkingsverband.

Carolien Nijhuis

Dat we ondanks flinke 

scepsis en weerstand 

nu toch hier staan. 

We moesten van ver komen. 

Burgemeesters als Herman 

Kaiser en Henk Aalderink en 

anderen, zoals Foppe Atema 

van VNO-NCW en Sarien 

Shkolnik van het Graafschap 

College, liepen begin deze 

eeuw voorop, zij hadden de 

onderlinge samenwerking in 

de Achterhoek hoog in het 

vaandel. Maar in 2017 zaten 

we, ondanks alle goede bedoe-

lingen, op een dieptepunt. 

Na een herijking van onze 

opdracht, konden we een jaar 

later toch van start. Het was 

dan ook erg fijn en belonend 

dat de Achterhoekse gemeen-

teraadsleden en vele andere 

Achterhoekers onze samen-

werking een goede score 

gaven, toen we die in 2022 

evalueerden. Het harde werken 

is niet voor niets geweest. 

Het is bijzonder om te merken 

hoe goed wij zijn geworden in 

het delen van macht, invloed 

en gezag. Veel regio’s willen 

het of proberen het, de 

Achterhoek doet het.

Mark Boumans

6 Een specifiek succes

Voor mij is het heel mooi 

en belangrijk dat we nu 

ook als Achterhoekse 

leden van lokale partijen meer 

verbonden zijn geraakt. We 

weten beter van elkaar waar 

we mee bezig zijn en kunnen 

daardoor effectiever zijn in ons 

werk voor de Achterhoek.

Karin Klein Lebbink

In het begin waren we flink 

zoekende met onze thema-

tafel Wonen en Vastgoed. 

En als je nu kijkt: we hebben 

samen een dijk van een brede 

en regionale Woonagenda 

gemaakt. Belangrijkste 

uitgangspunt is een passende 

woning voor iedereen – met 

veel oog voor zorg, verduur-

zaming en betaalbaarheid. De 

thematafel functioneert prima; 

de verschillende standpunten 

van wethouders, corporaties, 

makelaars en bouwonderne-

mers blijken uiteindelijk best 

verenigbaar te zijn. Als je maar 

in gesprek blijft en doorzet! 

Om de enorme opgave 

van elfduizend woningen 

bijbouwen in de Achterhoek 

in goede banen te leiden, is 

binnen de tafel een brede 

denktank ‘Van Dromen naar 

Doen’ gestart. Een heel 

belangrijk aandachtspunt is 

wat mij betreft: waar ga je die 

woningen neerzetten? In ieder 

geval daar waar de mensen 

willen wonen. Nu maar ook 

straks. En zonder het klein-

schalige karakter van de hele 

Achterhoek aan te tasten. Dat 

is namelijk helemaal niet nodig 

en zeker niet gewenst.

Els Birkenhäger

In de Achterhoekse maak-

industrie ontstaan aan de 

lopende band innovaties, 

mede doordat ondernemers 

hier gewend zijn elkaar te 

helpen en kennis te delen. 

Fouten mogen maken, hiervoor 

verantwoordelijkheid nemen 

en met de omgeving delen wat 

je ervan leert; dat is de kweek-

vijver van onze innovatieve 

regio. De relaties zijn warm en 

steunend. En als je een stapje 

extra voor iemand zet, dan 

krijg je daar geheid iets voor 

terug. Niet direct misschien, 

maar je bouwt aan vertrouwen 

en dat is een kostbaar goed. 

Daar kan onze regering nog 

iets van leren.

Carolien Nijhuis

Dat Mark Boumans nu 

vicevoorzitter van de 

VNG is, betekent dat 

wij de Achterhoekse lobby 

heel goed gevoerd hebben: 

een resultaat van veel en lang-

durig netwerken achter de 

schermen. Want natuurlijk is 

het belangrijk dat ook kleinere 

gemeenten een gezicht krijgen 

in het landelijke debat en dat 

is hiermee nadrukkelijk aan de 

orde. Vroeger hadden we zo’n 

vicevoorzitterschap van een 

kleinere gemeente niet voor 

mogelijk gehouden.

Marianne Besselink

Dat we uit het krimp-

scenario zijn gestapt. 

Toen ik kwam, had de 

Achterhoek dat omarmd, er 

vielen subsidies mee te krijgen. 

Maar we hebben er radicaal 

mee gekapt: we willen groeien. 

Daarom vind ik de Woondeal 

van dit voorjaar eigenlijk een 

nóg groter succes dan de Regio 

Deal.

Mark Boumans

De Woonagenda is een 

mooi voorbeeld hoe we 

elkaar vasthouden en 

samen tempo maken. De raads-

leden hadden hierbij veel grip 

op het proces, omdat ze al in 

het beleidsvormende stadium 

waren betrokken. Door het 

draagvlak op die manier naar 

voren te halen, waren we 

sneller zeker van de consensus 

die nodig was. Ook konden we 

het gesprek met de provincie 

over de Woonagenda vanuit 

één mond voeren en dat heeft 

ons zeker geholpen.

Saar Veneman

Het Achterhoeks 

Talentenfonds ‘Opijver’ 

vind ik een voorbeeld 

van een prachtig en succesvol 

project dat honderden indi-

viduele Achterhoekers heeft 

geholpen en helpt om een 

baan te vinden die écht bij hen 

past. Stuk voor stuk parels 

van verhalen over het beter 

benutten van talent, door 

enige ondersteuning te bieden.

Mirjam Koster-Wentink

De Woondeal en de 

RegioExpres zijn 

natuurlijke prachtige 

resultaten, naast heel veel 

mooie, kleinere projecten. De 

experimenteerruimte hiervoor 

krijgen we omdat we laten 

zien dat we die verdienen. 

We waren kampioen in niet 

vertellen hoe goed we zijn, 

maar we laten het nu gelukkig 

wel steeds meer zien.

Arthur Jansen

Natuurlijk ben ik heel 

blij met en trots op 

het Grensland College, 

dat met steun vanuit de Regio 

Deal is opgericht en echt als 

een speer gaat met nu al vijf 

Associate degree opleidingen. 

Daarnaast is de opbouw van 

onze governance uniek. Ik 

geloof echt in de functie van 

zo’n regionale ‘tussenlaag’. Dit 

past bij de Achterhoek, een 

regio met een heel eigen signa-

tuur. Juist grote thema’s als 

wonen, zorg, energietransitie 

en circulaire economie, zijn 

beter behapbaar en uitvoer-

baar op regionaal niveau. 

Wat mij betreft loopt de 

Achterhoek voorop met deze 

aanpak.

Alexander van der Graaff

Berkelland krijgt 2,4 

miljoen overheidssub-

sidie die in principe is 

bestemd voor de bouw van 

351 vooral betaalbare koop-

woningen en sociale huur-

woningen in Borculo, Neede 

en Ruurlo. De RegioExpres 

komt er en de Noordtak ligt 

weer in de ijskast, daarvoor 

hebben we samen heel hard 

aan de bel getrokken. Er komt 

meer politiecapaciteit voor de 

Achterhoek, dat is ook heel 

goed. En we staan natuurlijk 

voor een grote opgave om 

de stikstof te reduceren, er 

is tien miljard gevraagd voor 

de gebiedsaanpak. Bij deze 

samenwerking is het is belang-

rijk dat we echt langetermijn-

denken, dus niet direct roepen: 

‘Wat bereiken we nou eigen-

lijk?’ – het kost gewoon veel 

energie en tijd om deze grote 

resultaten te boeken, denk aan 

het vele lobbywerk waarvoor 

de Board en het algemeen 

bestuur aan de lat staan.

Anne Groot Zevert



7 Welk cijfer 
geef jij de 
samenwerking?

Een 8! Als je weet wat een 

uitdaging het is om zoveel 

mensen opgelijnd te krijgen, 

doen we het goed. Ik denk dat 

de buitenwereld nauwelijks 

beseft hoeveel inspanning het 

kost om zover te komen als de 

Achterhoek nu is.

Carolien Nijhuis

Een heel dikke acht!

Els Birkenhäger

Volgens de evaluatie van 

2022 doen we het goed. 

Maar we zijn er nog niet – het 

gezamenlijk uitvoeren van de 

Visie 2030 blijft spannend en 

uitdagend. 

Wat ik als heel krachtig heb 

ervaren, is de eensgezindheid 

bij een recente bedreiging 

voor onze regio, namelijk 

plannen voor de aanleg van 

de zogenaamde Noordtak 

door de Achterhoek. In niet 

mis te verstane bewoordingen 

hebben we als Achterhoek 

snel en in drie-O verband 

aan het provinciebestuur ons 

standpunt hierover duide-

lijk gemaakt, met volledige 

rugdekking van de Achterhoek 

Raad. Dat massieve geluid, 

waarin de vertegenwoordi-

ging van de ondernemers een 

duidelijk aandeel had, heeft 

groot effect gehad op dit 

dossier.

Mirjam Koster-Wentink

Een acht!

Saar Veneman

Een acht. Ik heb alle 

vertrouwen dat we op de 

goede weg zijn en er kan nog 

zo veel goeds uit voortkomen. 

Ik voel veel positieve energie.

Anne Groot Zevert

Een acht! We zijn echt heel 

goed bezig.

Marianne Besselink

Een acht, haha! Dat zit ook 

in onze naam. En hoe 

mooi zou het dan zijn als 

ook Montferland als achtste 

gemeente zich bij ons aansluit. 

En we gaan natuurlijk voor de 

tien. Dat zou gebeuren als we 

besluiten om de zeggenschap 

van de Achterhoek Raad te 

formaliseren.

Alexander van der Graaff

Een achtplus. We doen 

het beter dan goed, we 

kwamen in 2022 bovengemid-

deld uit de evaluatie. Maar 

niet alles gaat goed, er is altijd 

ruimte voor verbetering. Dat 

we de tweede tranche Regio 

Deal niet direct toegewezen 

kregen, ligt grotendeels aan 

het Rijk; toch trek ik me dat 

namens de regio persoonlijk 

aan. Ook de (financiële) betrok-

kenheid van de provincie is 

geen uitgemaakte zaak. Er ligt 

echt nog werk voor ons.

Mark Boumans

Een dikke, vette negen. Ik 

vind dat we echt heel goed 

bezig zijn.

Arthur Jansen

Een acht, we doen het goed!

Karin Klein Lebbink
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8 Ambities!
Ambities van de 
Achterhoek Raad

Nog beter formuleren 

wat we willen, zoals bij 

de N18. En duidelijk-

heid vragen van de provincie; 

wat dragen zij bij om de 

regio-arrangementen uit te 

werken? We willen het lande-

lijk gebied vitaal houden, wat 

doen we dan met vrijkomende 

agrarische bebouwing? En hoe 

leiden we de stikstofproble-

matiek in goede banen voor 

boeren in de buurt van Natura 

2000-gebieden? Daarvoor 

moeten we als raadsleden 

ons uiterste best doen. Onder 

ander door in gesprek te 

gaan met de mensen die het 

betreft en ‘van onderop’ het 

vertrouwen in de politiek weer 

op te bouwen. Als raadslid 

kan ik het korte lijntje zijn van 

de boer naar de Achterhoek 

Raad. Ook vanuit Vruchtbare 

Kringloop Achterhoek heb ik 

daarvoor een mooi netwerk. 

Daarnaast vind ik dat we meer 

aandacht moeten hebben 

voor de belangen van toeris-

tische ondernemers, een heel 

belangrijke groep voor de 

Achterhoek. We mogen al met 

al zó trots zijn op deze regio.

Anne Groot Zevert 

De Achterhoek beter 

over het voetlicht 

brengen in Den Haag, 

maar zeker ook in Brussel. Wij 

zijn een grensregio met speci-

fieke kwaliteiten en specifieke 

vraagstukken.

Karin klein Lebbink 

 

Het is zinvol en nuttig 

hoe de Achterhoek 

Raad de lokale raden 

samenbrengt per fractie, 

net zoals in het Europees 

Parlement. Wel lijkt het me 

goed om door te groeien 

naar een volwaardige raad 

die formele zeggingskracht 

heeft. Dat is nu niet het geval; 

we zijn een ‘afgeleide’ van de 

lokale gemeenteraden. Wat 

mij betreft zou de Achterhoek 

Raad het hoogste orgaan 

moeten zijn, dat de Board kan 

overrulen. Daarnaast wil ik 

dat we als Achterhoek Raad 

vaker de boer op gaan en dat 

we commissies gaan vormen, 

gekoppeld aan de thematafels. 

Dat zorgt voor een betere 

inhoudelijke aansluiting en 

geeft ook een beetje lucht; je 

kunt als raadslid niet overal van 

zijn. We zijn gemeenteraadslid 

en daar komt het lidmaatschap 

van de Achterhoek Raad nog 

eens bij; samen zorgt dat voor 

enorm veel werk dat een groot 

beslag op je tijd legt.

Alexander van der Graaff

 
Ambities van 
SmartHub Young 
Talent

Momenteel kijken we 

of we samen met 

SmartHub Incubator 

Industry en SmartHub 

Development een stichting 

gaan vormen. Met nog meer 

leden die onderling netwerken, 

elkaar helpen en van elkaar 

leren. Dat is het ultieme doel 

van SmartHub en daar werken 

we hard aan.

Carolien Nijhuis 

Ambities van de 
Thematafel Wonen 
& Vastgoed

Voor onze Thematafel 

zie ik nog uitdagingen 

om een omslag te 

maken door particulieren 

ertoe te bewegen meer te 

verduurzamen. Daarnaast 

ligt er het vraagstuk hoe we 

wonen, welzijn en zorg slim 

en toekomstgericht aan elkaar 

knopen of in elk geval vanuit 

alle betrokkenen dezelfde 

kant op koersen. De urgentie 

daarop is nog onvoldoende 

voelbaar aan de thema-

tafel. Zo’n werkwijze als bij 

de Eo-Wijersprijsvraag zou 

ons hierbij echt iets kunnen 

brengen.

Els Birkenhäger

Ambities van het alge-
meen bestuur

Vooral zorgen dat de 

machine blijft lopen en 

resultaat blijft leveren. 

Het algemeen bestuur heeft 

een ‘Eerste Kamer’-functie 

binnen de samenwerking: we 

toetsen, bewaken de grote 

lijnen en lobbyen; dat zijn de 

randvoorwaarden, die het 

mogelijk maken dat Board 

en Thematafels aan de slag 

kunnen.

Marianne Besselink 

Ambities van de 
Achterhoek Board

Die zijn mooi beschreven 

in de Achterhoek Visie 

2030, ons richtingge-

vende toekomstdocument. 

Eigenlijk zijn het de ambities 

van de Achterhoek Raad – zij is 

onze opdrachtgever. De Raad 

geeft ons het vertrouwen om 

de Visie uit te voeren. 

Mirjam Koster-Wentink

De Board wil toewerken 

naar een meer gelijk-

waardige samenwer-

king met provincie en Rijk. Het 

model van subsidieverlening is 

nu nog te veel gebaseerd op 

het zetten van vinkjes: voldoen 

we aan alle voorwaarden, zijn 

we ‘zielig’ genoeg? Dan krijgen 

we geld. Dat moet anders. Uit 

het rapport ‘Elke regio telt’ 

blijkt dat investeren over de 

hele linie moet gebeuren – 

daar waar het goed gaat en 

ook waar het minder goed 

gaat. Dat kan alleen op een 

effectieve manier als er een 

gelijkwaardige relatie is tussen 

regio, provincie en Rijk, met 

wederzijds vertrouwen. Mijn 

droom is dat we de principes 

van de Achterhoekse samen-

werking transponeren naar de 

totale overheid. Omdat ze heel 

goed blijken te werken

Saar Veneman

Als Board moeten we er 

de komende pakweg 

drie jaar heel scherp 

op zijn dat ons samenwerkings-

model toekomstbestendig 

wordt, in financiële zin – om 

in ieder geval de governance 

overeind te houden, óók als 

het flink tegenzit. Als onder-

nemer hanteer ik vaak het 

Wat-nou-als-scenario. Wat 

nou, als die grote order niet 

doorgaat? Dan moet je direct 

kunnen schakelen naar plan B 

en door. Zo ook de Achterhoek 

– geld van het Rijk vloeit niet 

automatisch hierheen, gebeurt 

dat niet dan moet er een alter-

natief zijn.

Arthur Jansen

Een spannende opgave 

waar de Achterhoek nu 

samen met de provincie 

volop aan werkt, is de inrich-

ting van de ruimte voor de 

komende twintig tot dertig 

jaar; het zogenaamde regio-ar-

rangement. Een gecompli-

ceerde puzzel, gezien alle 

opgaven op het gebied van 

water, landbouw, economie en 

wonen. Dat zal om stevig rich-

ting geven en besluiten vragen. 

Ik hoop dat de Board hierop 

zoveel mogelijk regie houdt. 

De Eo-Wijersprijsvraag kan 

hiervoor belangrijke input 

leveren – en dit zouden we 

voor meer thema’s zo kunnen 

organiseren. Betrek de frisse 

blik van buitenstaanders bij 

je uitdagingen en plannen. 

Je hoeft niet alles zelf te 

bedenken. Sowieso zou het 

goed zijn als we iets meer over 

onze grenzen kijken en daar 

inspiratie opdoen.

Els Birkenhäger

Binnen de kaders 

uitvoering geven aan 

de Achterhoek Visie 

2030. De doelen daarin willen 

we samen bereiken, op een 

ontspannen manier en door 

veel te ‘klankborden’. Het is 

ontzettend leerzaam om als 

overheid met ondernemers en 

organisaties samen te werken. 

Je krijgt verfrissende inkijkjes 

in de wereld van anderen en 

neemt zaken van elkaar mee 

naar je eigen organisatie.

Mark Boumans

9 Valkuilen voor de 
samenwerking

Ik vertegenwoordig vanuit 

onze fractie in Bronckhorst 

een groot aantal stem-

punten in de Achterhoek Raad. 

Ik wil natuurlijk graag dat mijn 

mede-fractiegenoten aange-

haakt blijven. Het is soms best 

een opgave om goed terug 

te koppelen en hen het nut te 

laten zien van onze deelname 

in de Achterhoek Raad.

Karin Klein Lebbink

Als we de Achterhoek 

Raad niet beter 

positie brengen, 

kan het gebeuren dat er 

onvrede ontstaat. Dat zou 

ons verzwakken en dat zou 

zonde zijn. Raadsleden willen 

een serieuze rol vervullen. We 

moeten de komende tijd goed 

onderzoeken hoe we verder 

willen.

Alexander van der Graaff

Het is niet altijd even 

duidelijk waar we 

als Achterhoek Raad 

precies over gaan. Hoe kaderen 

we ons werk goed af? Ik neem 

daarom deel aan een werk-

groep en aan de agendacom-

missie om zaken wat strakker 

in te richten. Ons doel is dat 

iedereen na een vergadering 

van de Achterhoek Raad met 

energie naar huis gaat.

Anne Groot Zevert

Ik hoop dat we ons niet laten 

meeslepen in de polarisatie 

en het politieke gekonkel 

dat we in het landelijke poli-

tieke klimaat zien. Focussen 

op onze eigen kracht, zuiver 

blijven en doen waar we voor 

staan, daar ligt de uitdaging, 

maar ook onze kans.

Arthur Jansen 

Dat het vanzelfspre-

kend wordt hoe goed 

het nu gaat - dat we 

achterover gaan leunen. Het 

debat over ‘algemeen belang’ 

versus ‘eigen belang’ moeten 

we blijven voeren. Door steeds 

opnieuw te benadrukken dat 

het regiobelang echt gelijk 

staat aan het lokale belang - 

dat besef groeit, maar is ook 

kwetsbaar en heeft bij tegen-

slag de neiging snel weg te 

kwijnen. 

Bijvoorbeeld: je bent blij als 

een bedrijf besluit zich in jouw 

gemeente te vestigen. Maar 

je kunt net zo blij zijn als het 

voor de buurgemeente kiest. 

Waarom? Omdat het bedrijf 

in de Achterhoek komt. Dat 

is een feestje waard. Dat we 

Amphion hebben, de DRU 

Cultuurfabriek, De Marke … 

allemaal feestjes voor onze 

regio! Laten we die vooral 

blijven vieren samen en 

beseffen dat de Achterhoek 

een geheel is. Een prachtig 

geheel, dat meer is dan zeven 

afzonderlijke gemeenten.

Marianne Besselink

Grootste valkuil is gebrek 

aan tijd. Iedereen ‘doet 

het erbij’. Ik merk nu 

al dat het mij veel meer tijd 

kost dan vooraf ingeschat. 

Als ondernemer weet je: tijd 

staat gelijk aan geld. Besef 

dus wat je vraagt van mensen 

en ga zorgvuldig met hun tijd 

om. Ik doe dit namelijk niet 

voor mezelf, maar voor de 

Achterhoek. 

Carolien Nijhuis

Partners betrokken 

houden die wat meer 

op afstand staan, is een 

belangrijk aandachtspunt. Het 

sterke gevoel ‘wij gaan samen 

voor de Achterhoek’ is kost-

baar. Ook moeten we ervoor 

waken dat we als organisatie 

te groot worden. Dan weten 

mensen niet meer wat de 

meerwaarde van 8RHK ambas-

sadeurs is. 

Saar Veneman

Vooral als het spannend 

wordt, is er de neiging 

om lokaal en ‘what’s 

in it for me’ te gaan denken. 

Juist dan is het zaak om het 

grotere, Achterhoekse belang 

centraal te stellen en niet de 

eigen achterban. Bijvoorbeeld 

als het gaat om de vraag waar 

de nieuwe woningen moeten 

komen. Het zou mooi zijn als 

we samen beter nadenken over 

welke type woningen voor wie 

waar het beste kunnen landen 

en niet alle doelgroepen 

tevreden willen stellen binnen 

de eigen gemeentegrenzen. 

In het begin dacht ik nog dat 

zes thematafels te veel zou 

zijn; maar de ervaring leert 

dat het juist heel goed gaat. 

Sterker nog, de thema’s vullen 

elkaar juist heel mooi aan. 

Vanuit de Board vraagt dat 

trouwens wel alert te zijn op 

de verbindingen.

Els Birkenhäger

Laten we alert zijn op 

de gelaagdheid van de 

overheden en verbanden 

waarin we op verschillende 

momenten voor verschillende 

doeleinden deelnemer zijn. 

Wij ervaren onszelf als een 

eenheid, maar voor bijvoor-

beeld de provincie zijn we een 

van zes Gelderse regio’s, voor 

de Euregio zijn we een van de 

grensregio’s, we zijn daarnaast 

een arbeidsmarktregio en 

we werken ook nog samen in 

Oost-Nederlandverband … het 

is dus zaak steeds helder te 

hebben vanuit welke context je 

opereert, zodat je op het juiste 

moment de juiste taal spreekt. 

En dat is niet altijd simpel.

Mirjam Koster-Wentink

Dat we zoetsappig 

worden en zó blij zijn 

met onszelf dat we 

insukkelen. Nee, elkaar geen 

schouderklopjes geven, maar 

elkaar blijven uitdagen, dat 

is wat ik wil. Want de demo-

grafie werkt in ons nadeel, 

dat moeten we niet vergeten. 

Steeds meer ouderen en 

steeds minder jongeren: 

oftewel meer mensen hebben 

zorg nodig en minder mensen 

kunnen werken. Nu is onze 

score op brede welvaart nog 

heel goed en zijn onze inwo-

ners bovengemiddeld gelukkig, 

maar om dit zo te houden, 

zullen we flink aan de bak 

moeten.

Mark Boumans
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Stel:  
8RHK ambassadeurs 
is een huis en jij mag 
het verbouwen …

Ik zou graag veel flexibele 

werkplekken binnen het 

huis creëren. Laat iedereen 

eens op de stoel van een ander 

gaan zitten. Het is zó belangrijk 

om de behoefte en de zorg 

van de ander te leren kennen. 

Als je niet goed begrijpt of 

ziet wat de ander nodig heeft, 

dan praat je snel langs elkaar 

heen. Als je elkaars perspectief 

kunt innemen, dan word je 

flexibeler in je denken en doen 

en kom je sneller tot goede, 

gedragen en bevredigende 

oplossingen. Dus die flexibi-

liteit moeten we stimuleren 

door het binnen ons huis te 

promoten en als het ware aan 

te bieden om je te verdiepen in 

de ander. Geef jij namelijk een 

ander de ruimte, dan krijg je 

die zeker terug.

Marianne Besselink

Ons huis heeft een 

stevige fundering. Wel 

zou ik wat meer flexi-

biliteit willen inbouwen; soms 

heb je ‘tijdelijke woonruimte’ 

nodig voordat je klakkeloos 

met iets aan de slag gaat. Om 

beter te onderzoeken wat onze 

acties opleveren voor de inwo-

ners pleit ik voor meer reflec-

tieruimte in ons huis.

Els Birkenhäger

Een paar ondergrondse 

tunnels graven naar de 

provincie en het Rijk lijkt 

me nuttig. En onze ramen en 

deuren meer openzetten.

Saar Veneman

Ik zou dat grote huis graag 

opknippen in kleinere 

eenheden die doen waar 

ze goed in zijn, erop vertrou-

wend dat de anderen dat ook 

doen. En misschien moet het 

geen huis zijn, maar een amorf 

ecosysteem dat symbioses 

vormt wanneer dat nodig 

is. Je kunt elkaar natuurlijk 

opzoeken om efficiënte slagen 

te maken. Nu heb ik wel eens 

het gevoel dat iedereen overal 

een mening over wil hebben, 

waardoor besluiten nemen 

onnodig lang duurt. Polderen 

is goed om mensen mee te 

krijgen voor het grote plan, 

maar ga daarna vooral aan de 

slag en zet telkens een stapje 

voorwaarts

Carolien Nijhuis

Ons huis heeft een 

stevig fundament; 

ik zou het willen 

verduurzamen. In de letter-

lijke zin: zorgen dat onze 

krachtige samenwerking lang 

standhoudt, maar ook hard 

werken aan duurzaamheid 

bijvoorbeeld op het gebied 

van circulaire economie, kring-

looplandbouw, energieopwek-

king en afvalverwerking. We 

zullen ons steeds weer moeten 

aanpassen aan nieuwe uitda-

gingen. De geschiedenis leert 

dat Achterhoekers daar goed 

in zijn.

Mirjam Koster-Wentink

Ik zou wel een uitbreiding 

willen van het aantal werkka-

mers. Dit kunnen themata-

fels zijn, maar ook commissies. 

Zo ben ik er voorstander van 

om toerisme en recreatie een 

plaats in het huis te geven – 

heel belangrijk om onze regio 

nog aantrekkelijker te maken 

voor nieuwe, jongere inwo-

ners die we hier hard nodig 

hebben. En als lid van de stuur-

groep ‘Landelijk perspectief 

Achterhoek’ besef ik dat we er 

heel scherp op moeten zijn dat 

we de visuele identiteit van de 

Achterhoek bewaren. Huizen 

bouwen en wegen aanleggen 

mag niet ten koste van alles 

gaan. En laten we vooral 

onze deur openhouden voor 

aangrenzende gemeenten die 

willen deelnemen als ze gelijk-

gestemd zijn.

Arthur Jansen

De fundering is prima. Ik 

stel voor om de muren 

van glas te maken, 

voor veel meer ‘inkijkjes en 

uitkijkjes’. Transparantie, open-

heid is belangrijk voor onder-

ling begrip. Laat maar zien wat 

je doet! Verder is het belangrijk 

dat het huis ‘duurzaam’ is. Ik 

bedoel daarmee dat we ervoor 

zorgen dat onze krachtige 

samenwerking nog vele jaren 

blijft voortduren. 

Anne Groot Zevert

Ik pleit ervoor om de 

Achterhoek Raad geen 

bijgebouwtje te laten zijn, 

maar op het fundament van 

het huis te plaatsen. Verder 

is het in sommige kamers 

van ons huis wat overvol met 

bestuurders. Terwijl het wat 

mij betreft vooral belangrijk is 

dat bijvoorbeeld de leden van 

de thematafels inhoudelijke 

kennis vanuit het werkveld in 

huis hebben.

Alexander van der Graaff

De fundering is goed, 

het dak lekt niet en we 

hebben een heleboel 

mooie kamers. Ons balkon vind 

ik echter te klein: we kunnen 

nog een flinke verbeterslag 

maken met onze lobby. We 

zijn nog te weinig aanwezig 

op de plekken waar besluiten 

vallen: Den Haag en Brussel. 

We weten niet goed van elkaar 

wie daar zijn en wat zij doen, 

het geluid is te versnipperd, 

terwijl we er dus wel zijn. Een 

paar tuinhuisjes met ambtelijke 

capaciteit erbij op die plekken 

… dat lijkt me hard nodig.

Mark Boumans

Ik denk dat ons huis goed 

gefundeerd is en een voor-

beeld kan zijn voor andere 

regio’s. Wel vind ik dat er 

regelmatig een ander gezicht 

te zien moet zijn in de kamer 

van de voorzitter. Roulerend 

voorzitterschap dus, bij Board 

en Raad, waarbij ook andere 

gemeenten dan Doetinchem 

een voorzitter kunnen leveren. 

Een stap verder zou zijn 

het formaliseren van de 

Achterhoek Raad door regio-

nale verkiezingen te houden. 

Maar het lijkt mij beter en 

logischer om in plaats daarvan 

het schaalniveau van Rijk-

provincies-gemeenten aan 

te pakken en opnieuw vorm 

te geven, al kunnen wij dat 

natuurlijk niet op ons nemen. 

Nu ontbreekt voor de eerste en 

tweede overheid (gemeenten 

en provincies, volgens het Huis 

van Thorbecke) een solide 

financiële basis voor langeter-

mijnbeleid. Er is weinig diffe-

rentiatie tussen provincies en 

gemeenten hebben te weinig 

beleidsvrijheid. Als dat beter 

op orde zou zijn, is een toege-

voegde vierde bestuurslaag 

wat mij betreft niet nodig.

Karin Klein Lebbink
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Mark Boumans en 

Birkitta Kortes. Mark 

is een geweldig 

goede voorzitter van de 

Achterhoek Raad. Hij is daar-

naast sterk in het lobbyen voor 

de Achterhoek. Een zeer pret-

tige, integere, laagdrempelige 

man. En Birkitta doet haar 

werk als raadsgriffier met veel 

energie en passie. We mogen 

heel blij zijn met hen!

Anne Groot Zevert

Harold Vulink, omdat 

sinds ik Harold ken, er 

een wereld voor mij is 

opengegaan in de Achterhoek. 

Hij is niet alleen goed in zijn 

werk als innovatiemakelaar, 

maar ook heel kundig; hij weet 

wat je als bedrijf nodig hebt 

en zorgt dan voor een juiste 

kennismatch.

Carolien Nijhuis

De raadsleden van de 

Achterhoek Raad. 

Omdat ik het moedig 

vind hoe zij keer op keer het 

belang van de regio centraal 

stellen en daarbij hun gemeen-

tebelang weten te overstijgen. 

Naast hun werk als gemeen-

teraadslid zetten zij daarmee 

een belangrijke stap extra voor 

de brede welvaart van alle 

Achterhoekers.

Mirjam Koster-Wentink

Ik denk dat ik niet hele-

maal objectief ben als ik 

daarvoor iemand uit mijn 

eigen gemeente aanwijs; toch 

gaat mijn pluim naar onze 

wethouder Emmeke Gosselink 

van Gemeentebelangen 

Bronckhorst. Ze neemt deel 

in de Board en is lid van de 

thematafel Wonen & Vastgoed. 

Ik vind oprecht dat zij het heel 

goed doet. Verder heeft Mark 

Boumans natuurlijk prima 

campagne gevoerd voor het 

vicevoorzitterschap van de 

VNG. Heel bijzonder dat die rol 

nu door de burgemeester van 

een kleinere, Achterhoekse 

gemeente wordt vervuld.

Karin Klein Lebbink

Alle ondernemers en 

leden van maatschap-

pelijke organisaties. Zij 

leveren een zeer verfrissende 

bijdrage aan de gesprekken 

en steken veel tijd in het 

pakken van kansen voor de 

Achterhoek. Want hoe we ook 

ons best doen om het geen 

overheidssysteem te laten 

zijn, het is dat toch wel als je 

kijkt naar alle processen en de 

verplichte verantwoording van 

onze uitgaven; dat brengt heel 

veel vergaderen, papierwerk 

en stukken lezen met zich mee. 

Dus een pluim voor hen is zeer 

welverdiend wat mij betreft.

Marianne Besselink

Mark Boumans. 

Zonder hem had 

onze samenwerking 

er niet zo uitgezien. Hij heeft 

een huzarenstukje geleverd 

door als totale nieuwkomer 

een vernieuwend voorstel in te 

brengen en hiervoor te gaan 

staan. Eerst was er de nodige 

weerstand, maar uiteinde-

lijk ging iedereen mee en zo 

presenteerden we het aan de 

zeven gemeenteraden, die op 

hun beurt unaniem akkoord 

gaven. Mark bleef tijdens het 

hele proces overtuigd van zijn 

idee, gaf anderen daarbij veel 

ruimte en bracht hen in positie. 

Dat heeft gewerkt, en hoe.

Saar Veneman

Dat zijn de ondernemers 

aan onze thematafel: 

Bas Hommelink, Ben 

Groot Roessink, Hans van de 

Guchte, Marleen Mokkink, Rob 

Spikker en Wendy Verlaan. Zij 

komen al jaren trouw naar onze 

vergaderingen. Ook al gaat het 

ze vaak te langzaam of maken 

we (organisaties en over-

heden) het soms ingewikkeld. 

Ondanks dat blijven ze zich 

belangeloos inzetten.

Els Birkenhäger

Dat vind ik een enorm 

lastige, omdat het 

er heel veel zijn! Ik 

ken werkelijk geen enkele 

Achterhoek ambassadeur 

van wie ik geen energie krijg. 

Dus met iedereen die ik nu 

noem, doe ik zeker anderen 

tekort. Collega ondernemers 

Jan Kaak, Koen Knufing en 

Henk Tappel, wethouders als 

Ted Kok, Emmeke Gosselink, 

Bart Porskamp, en vanuit het 

verleden Marijke van Haren, 

Willem Buunk en gedepu-

teerden Bea Schouten en Peter 

van ‘t Hoog. Zeker ook Mark 

Boumans, Mirjam Koster, Els 

Birkenhäger, Reneé Wilke, 

Michiel Gerlagh … en ambtelijk 

Saar Veneman en haar mensen.

Mijn grootste waardering 

gaat misschien wel uit naar de 

leden van de Achterhoek Raad, 

omdat zij zich na terechte, 

aanvankelijke scepsis nog 

steeds kritisch maar enorm 

constructief opstellen en 

daarmee een grote bijdrage 

aan onze samenwerking 

leveren.

Arthur Jansen 

Mark Boumans. Hij is 

echt ons boegbeeld, 

vertegenwoordigt 

de Achterhoek met verve in 

Den Haag en kan uitstekend 

de Raad op één lijn brengen. 

Daarnaast een pluim voor 

Birkitta Kortes: zij is een zeer 

energieke, enthousiaste en 

verbindende raadsgriffier en 

doet haar best om de Raad 

zeggingskracht te geven en in 

positie te brengen. Birkitta en 

Mark vormen samen een sterke 

combinatie. Alle lof.

Alexander van der Graaff

O ei! Ik heb bewon-

dering voor veel 

mensen, vooral voor 

de loyale ambassadeurs: de 

mensen van het eerste uur 

die ondanks de taaie klus 

tóch zijn gebleven en nog 

steeds bijdragen. En ik reali-

seer me heel goed dat we op 

de schouders staan van onze 

voorgangers, de stuurgroep 

Achterhoek2020, en op die van 

de Regio-organisatie. We zijn 

met zeer veel goede mensen 

bezig aan deze prachtige klus. 

Ik kan ze niet allemaal bij naam 

noemen. Wel wil ik mijn drie 

vicevoorzitters specifiek langs 

deze weg bedanken voor hun 

inzet, ook om mij af en toe 

te vervangen en met raad en 

daad bij te staan.

Mark Boumans



Een greep uit de
resultaten

 

Vijf jaar samenwerking heeft de Achterhoek veel 

gebracht; te veel om op te noemen en te laten zien 

op deze pagina. Een compleet overzicht vind je op 

op: www.8rhk.nl/innovaties/ 

8RHK werkt samen en verbindt 

86 projecten, 18 Achterhoek Raadsvergaderingen, 

17 Achterhoek Dagen, tientallen werkbezoeken van 

Kamerleden en ministers. 8RHK Visie 2030, Regio Deal, 

Onverwachte Hoek, Achterhoek Monitor, Achterhoek 

Panel, Eo Weijersprijsvraag, Achterhoek eerste SDG 

regio, Inspiratiefestival, vijf Lentediners in Den Haag 

 

Achterhoek Bereikbaar

RegioExpres, Deelauto’s/deelfietsen GAON!, Noordtak 

in de ijskast, ontwikkelen Achterhoekse OV Visie 

(combineren doelgroepenvervoer, OV, WMO-vervoer, 

MaaS, ritdelen etc.) 

Achterhoek Innovatie

Open innovatiesysteem met Innovatiecentra (CIVON, 

De Steck, SmartHub Incubator Industry en de Marke), 

SmartHub Development, SmartHub Young Talent, MKB 

Deal Achterhoek, Achterhoek verbindt, AI Congres  

Achterhoek stimuleert talent 

Gelrepact, Techniekpact (Techniekdagen, Week van 

de Techniek), Routekaart Leven Lang Ontwikkelen, 

Digivaardige Achterhoekers, Opijver, Grensland College, 

SmartHub Development, Femme Tech Achterhoek 

Achterhoek bouwt 

Regionale Woonagenda, Volkshuisvestingsfonds, 

Woondeal: 11.500 nieuwe woningen, Woon- 

en vastgoedmonitor, Uuthuuskes, huisvesting 

arbeidsmigranten, ontwikkelen Visie Wonen, Welzijn en 

Zorg

Achterhoek verduurzaamt

Achterhoek verbindt energie, experimenteerregio 

kringlooplandbouw, biobased bouwen, biodiversiteit, 

verduurzaming bedrijventerreinen 

Achterhoek Gezondste regio

Achterhoek Gezond en Ontwikkelplekken, Preventie 

Akkoord Achterhoek, Regiobeeld Achterhoek, 

Achterhoek Rookvrij

Regio Deal 
Achterhoek 

2019-2022

Eindrapportage
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Kern van de 

1

Achterhoek 
Visie 2030 
Ruimte voor 
innovatie,
groeien 
in kwaliteit

Achterhoek 
Monitor

Robin Koster

Friso de Vor

Edwin van de Wiel

Gerealiseerd in opdracht van de Achterhoek Board
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